

Phone call between Prime Minister Shri Narendra Modi and H.E. Justin Trudeau, Prime Minister of Canada

Posted On: 16 JUN 2020 10:27PM by PIB Delhi

Prime Minister spoke on phone today with His Excellency Justin Trudeau, Prime Minister of Canada.

The leaders updated each other about the evolving situation related to the COVID-19 pandemic in their countries, and also discussed the possibilities of international collaboration to address the health and economic crisis.

They agreed that the India-Canada partnership can be a force for good in the post-COVID world, including for advancing humanitarian values in the global discourse.

The leaders emphasised the need to strengthen multilateral institutions including the WHO, and agreed to work closely together at various international fora, on health, social, economic and political issues.

Prime Minister Modi warmly appreciated the assistance extended by Canadian authorities in recent days to the Indian citizens in Canada, and for facilitating their repatriation to India. Prime Minister Trudeau similarly expressed his happiness at the facilitation offered for the return of Canadian citizens from India.

The two leaders agreed to continue their mutual consultations in coming days. They agreed that as large economies wedded to democratic values, India and Canada have a natural convergence on many global issues.

Телефонный разговор между премьер-министром г-ном Нарендрой Моди и Е.П. Джастинот Трюдо, премьер-министром Канады

Опубликовано: 16 июня 2020 г., 22:27, РИБ, Дели.

Премьер-министр сегодня разговаривал по телефону с премьер-министром Канады Его Превосходительством Джастинот Трюдо.

Лидеры рассказали друг другу о развивающейся ситуации, связанной с пандемией COVID-19 в своих странах, а также обсудили возможности международного сотрудничества для преодоления кризиса в области здравоохранения и экономики.

Они согласились с тем, что партнерство между Индией и Канадой может стать силой добра в мире после COVID, в том числе для продвижения гуманитарных ценностей в глобальном дискурсе.

Руководители подчеркнули необходимость укрепления многосторонних учреждений, включая ВОЗ, и договорились тесно сотрудничать на различных международных форумах по вопросам здравоохранения, социальным, экономическим и политическим вопросам.

Премьер-министр Моди высоко оценил помощь, оказанную канадскими властями в последние дни индийским гражданам в Канаде, и за содействие их репатриации в Индию. Премьер-министр Трюдо также выразил свою благодарность в связи с оказанием содействия в возвращении граждан Канады из Индии.

Два лидера договорились продолжить взаимные консультации в ближайшие дни. Они согласились с тем, что, поскольку крупные экономики придерживаются демократических ценностей, Индия и Канада имеют естественное сближение по многим глобальным вопросам.
